
PROTOKoL NT XIV25
z sesji Rady Miejskiej w Sura2u w dniu 26.03.2025 r. w Miejsko- Gminnym

OSrodku Kultury w Suraiu.

Lista obecno6ci radnych biorqcych udzial w sesji
lw zalqczeniu/

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlaj4cezdarzeniai pelne wypowiedzi os6b

uczestniczqcych w sesji Rady Miejskiej w Surazu jest udostgpnione na stronie
Biuletynu Informacji Publicznej pod linkiem:
h@s : //esesj a.tvltransmi sj e_z_obr ad/ 2 I I 3 I r ada-miej ska-w-surazu. htm

STRESZCZENIE POSIEDZENIA

Pkt.l. Otwarcie XII Sesji Rady Miejskiej w Suraiu i stwierdzenie
prawomocnoSci obrad.
Przewodnicz4ca Rady Miejskiej w SuraZu Pani Teresa Poniriska otworzyla
obrady XII sesji Rady Miejskiej w Surazu.

Na podstawie listy obecnoSci stwierdzila prawomocnoS6 obrad.

Na sesji byli obecni przedstawiciele OSrodka Zdrowia Filia w SuraZu. Kierownik
oSrodka Pan Adam Boruch poinformowal radnych o pracy dzialalnoSci o6rodka.

Pkt.2. Prryjgcie porzqdku obrad.
Pani Przewodniczqca przedstawila proponowany porz4dek obrad:

Prononowanv oorzadek obrad:

1. Otwarcie XII Sesji Rady Miejskiej w Sura2u i stwierdzenie
prawomocnoSci obrad.

2. Przyjgcie porz4dku obrad.
3. Projekt uchwaty w sprawie zmiany w bud2ecie gminy na 2025r.
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W Sesii Radv Mieiskiei uczestniczyli:
- radni Rady Miejskiej
- sohysi

- Burmistrz Suraza Henryk tr-apiriski

- Sekretarz Gminy Marek Uszyfski
- Skarbnik Gminy Joanna I-apifiska
- zaproszeni goScie



4. Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognory
Finansowej Gminy Sura2 na lata2025-2029.

5. Projek uchwaty w sprawie niewyraZenia zgody na wyodrgbnienie

funduszu soleckiego.
6. Projekr uchwaly w sprawie przyjgcia ,,Programu opieki nad

ntierzgtami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno(ci zwierzqt na

terenie Gminy SuraZ na rok2025".
7. Sprawozdanie z wysoko5ci Srednich wynagrodzeri nauczycieli na

poszczeg6lnych stopniach awansu zawodowego w szkolach

prowadzonych przez Gming Surul za 2024r.
8. Sprawozdanie z dzialalnoSci Miejsko-Gminnego O5rodka Kultury

w SuraZu za2O24r-

9. Sprawozdanie z dzialalnoSci Miejsko-Gminnego OSrodka Pomocy
Spolecznej w Sura:Zu 2a2024r.

10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na

lata2024-2026.
1 l.Przedloienie informacji z rcalizacji programu oslonowego na rok 2024

,,Korpus Wsparcia Senior6w w Gminie Sura2"
12. Sprawozdanie z dziatalno6ci Gminnej Komisji Rozwi4rywania

Problem6w Alkoholowych oraz Przeciwdzialania Narkomanii
w Gminie SuraLza2024r.

l3.Informacja Burmistrza z rcalizacji uchwal podjgtych w 2024r. przez

Radg Miejsk4 w Sura2u.

l4.Sprawozdanie z &ialalnoSci Komisji Rewizyjnej, Komisji ds.

Gospodarki i Budzetu i Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji 2a2024r.
l5.Przyjgcie protokolu obrad z X sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

l6.Przyjgcie protokolu obradz XI sesji Rady Miejskiej w Sura2u.

1 7. Informacja Burmistrza Snruila z podjgtych dzialah migdzy sesjami.

lS.Zapytania i wolne wnioski
19.Sprawy r62ne.
2}.Zakoficzerue obrad XII sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

Przewodniczqca Rady Miejskiej ztw6cila sig do zebranych o skladanie uwag do
zaproponowanego porz4dku obrad.
Radny Pan Pawel Jaroszko stwierdzil, i2 na ostatnim wsp6lnym posiedzeniu obu
komisji wi9kszo56 radnych byla za wyodrgbnieniem funduszu soleckiego na rok
2026,w nxiqzkuzczlm wnioskowali o nie przygotowywaniu projektu uchwaly
w sprawie niewyraZenia zgody ra wyodrgbnienie funduszu soleckiego.
Radny ztozyl wniosek formalny w sprawie zdjgciazporz4dktt obrad sesji pk1.5

w sprawie niewyru2eniazgody na wyodrEbnienie funduszu soleckiego.
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Radny Pan Pawel Litwiricankzloirylw1tiosek formalny w sprawie realizacji drogi
gminnej nr 1066508 w miejscowo6ci Sredziriskie w roku 2026. Na wczeSniejszej
komisji wigkszoSciq glos6w radnych zzpadla decyzja, aby wykonai j4 w roku
2026, a nie w roku 2028.
Powyisry wniosek zostal przeniesiony do punktu sprawy r62ne.
Przewodnicz4ca Rady Miejskiej w SuraZu Pani Teresa Poniriska stwierdzila, i2
jest przeciwna usunigciu pkt. 5 z porzqdku obrad sesji, cyt. ,,dlatego Le zgodnie
z konstytucjq RP wszyscy s4 wobec prawa r6wni, maj4 prawo do r6wnego
traktowania przezwladze publicme, nik nie mo2e byi dyskryminowany, a w tej
chwili w takiej formule tak jest. Mieszkancy Suraza sq traktowani inaczej, dlatego
2e my rie decydujemy nawet w tej czgSci, jaka jest wydzielona dla naszej
miejscowoSci. Mieszkancy Suraza nie wypowiadajq sig, nie maj4 prawa glosu.
O funduszu soleckim decyduj4 Rady soleckie. Mieszkaricy na zebraniach
soleckich decydujq o przeznaczeniu funduszu soleckiego. Jest taka mo2liwo56,
Zeby r6wnie2 miasto bylo traktowane w spos6b podobny. Mo2emy fiworzyl,tzvt.
budZet obywatelski. Bud2et obywatelskijest wyj4tkiem od zasady, 2e konsultacje
nie s4 wi4z4ce, zgodnie z ustaw4 o samorz4dzie gminnym art.Sazadaniawybrane
w ramach budZetu obywatelskiego muszq byd uwzglgdnione w uchwale
budZetowej. Rada Gminy w toku prac nad projektem uchwaly budZetowej nie
mo2e usuwai, zmieriat, zadah wybranych w ramach bud2etu obywatelskiego.
Crym jest istotna zmiana , jak wykazala Regionalna Izba Obrachunkowa zmiana
z zakresu rzeczowego nie mo2e byi uznawana za zmiang nieistotnq, realizacja
budowa przepompowni np. wody deszczowej zamiastzbiornika oznacza w istocie
wykonanie innego zadania. Oceny tej nie zmienia okolicznoS6, 2e zadanie
w dalsrym ci4gu realizuje cel nadrzgdny, gdyl zgloszorry i wybrany do realizacji
projektu mieszkaric6w miasta. Na prawach powiatu utworzenie bud'Zetu jest
obowiqzkowe u nas nie jest obowi4zkowe, ale jest moZliwe. Od kliku lat w naszej
gminie funkcjonuje fundusz solecki, a w SuraZu takiego funduszu nie ma.
Fundusz obywatelski wynosi, co najmniej 0,5 % wydatku gminy. W bud2ecie
obyvatelskim mog4 r6wnie2 partycypowad solectwa. Wigc teraz moZemy sig
zastanowi6, cry nie odsqpii od funduszu soleckiego, a uchwali6 budZet
oblrvatelski w kt6rym mo2emy zasady okreSli6. Rada Gminy okreSla w drodze
uchwaty wymagania jakie powinien spelnia6 projekt budzetu, zasady
przydzielaria budZetu obywatelskiego. Tak czy inaczej dotyczylo, to by
nastgpnego roku i wszyscy mogliby mie6 udzial. BudZet obywatelski moZe
dotyczyt calej gminy. Styszalam takie uwagi od jednej z pari naszych radnych, 2e
wtedy solectwa miatyby mniejsze szanse, dlatego 2e prry przeglosowaniu
liczebnoS6 ich jest mniejsza. Bud2et obywatelski moZe by6 dzielony na czgSci,
czyli molna by sig zastanowi6, aby solectwa partycypowalyby w budZecie
obywatelskim proporcjonalnie do liczby mieszkaric6w, tak jak jest teraz. To nie
byloby dla nich szkody, a decyzje podejmowaliby na tych samych zasadach.
Natomiast mieszkaricy Suraza mieliby prawo uczestniczenia,, r6wnie2 w podziale
budzetu."
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Radna Pani Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda stwierdzila,iZprzyjgt4pral<tykq
obecnej kadencji jest,2e na komisj ach s4 omawiane tematy uwzglgdnione na sesji.
O temacie budZetu obywatelskiego nikt z radnym nie rozmawial na komisjach.
Temat funduszu soleckiego byl omawiany na dw6ch ostatnich komisjach i na
ostatniej komisji zostal wypracowany wigkszo6ci4 glos6w radnych wniosek, aby
do porzqdku obrad nie wprowadza6 projektu uchwaty w sprawie niewyrazenia
zgody na wyodrgbnienie funduszu soleckiego. Zaproponowala radna, aby do
tematu budZetu obywatelskiego powr6ci6 na spotkaniach komisji, w dogodnym
terminie umoZliwiajqc uczestnictwo naszego radcy prawnego.
Radni poparli proporycjg radnej.
Prryst4piono do glosowania wniosku formalnego radnego Pana Pawla Jaroszko
w sprawie zAjgciazporz4rJk:u obrad sesji pkt.5 w sprawie niewyraZenia zgody na
wyodrgbnienie funduszu soleckiego.
Wynik glosowania: 13 glos6w za, 2 osoby sig wstrrymaty, przy 15 osobach
obecnych.
Ze wzglgdu na awarig systemu do glosowania, radna Pani Anna Wilenta ustnie
oddala glos za. Imienny wynik glosowaniaw zalqczenht.
W zwiezku z zaproponowanq znian4, porz4dek obrad przedstawia sig
nasQpujqco:

t. Otwarcie XII Sesji Rady Miejskiej w Sura2u i stwierdzenie
prawomocnoSci obrad.

2. Przyjgcie porz4dku obrad.

3. Projekt uchwaty w sprawie zniany w budZecie gminy na2025r.
+. Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy SuraZ na lata2025-2029.
5. Projek uchwaty w sprawie przyjgcia,,Programu opieki nad

zwierzglani bezdomnymi oruz zapobiegania bezdomn oici zwierz4t
na terenie Gminy Sura2 na rok 2025".

6. Sprawozdanie z wysokoSci Srednich wynagro&eri naucrycieli na

poszczeg6lnych stopniach awansu zawodowego w szkolach
prowadzonych przez Gming Stna? za 2024r.

7. Sprawozdanie z dzialalnoici Miejsko-Gminnego OSrodka Kultury
w SuraZu 2a2024r.

8. Sprawozdanie z dzialalno(ci Miejsko-Gminnego O5rodka Pomocy

Spolecznej w Sura2u 2a2024r.
9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania

Rodziny na lata 2024-2026.
10. PrzedloZenie informacji zrealizacji progrtrmu oslonowego na rok

2024 ,,Korpus Wsparcia Senior6w w Gminie Sura:Z"
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I 1. Sprawozdanie z dzialalno(ci Gminnej Komisji RozwiQzywania
Problem6w Alkoholowych oraz Przeciwdzialania Narkomanii
w Gminie SrruLza2024r.

12. Informacja Burmistrza zrealizacji uchwal podjgtych w 2024r.
przez Radg Miejskq w Surazu.

13. Sprawozdanie z dzialalno(ci Komisji Rewizyjnej, Komisji ds.

Gospodarki i Budzetu i Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji za
2024r.

A.Przyjgcie protokolu obradzX sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
ls. Prryjgcie protokolu obradz XI sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
16. Informacja Burmistrza Struha z podjgtych dzialaf, migdzy sesjami.
lT.Zapytania i wolne wnioski
18. Sprawy r62ne.
lg.Zakoiczpnie obrad XII sesji Rady Miejskiej w Sura2u.

Radni Rady Miejskiej w SuraZu porzqdek obrad prryjgli 15 glosami za, przy 15
osobach obecnych.
lwykaz imiennego glosowania w zalqczerrilu/

Pkt.3. Projekt uchwaly w sprawie zmiany w bud2ecie gminy na 2025r.

Skarbnik Gminy Pani Joarura tr-apifska zapozrrala radnych z projektem uchwaty.
Projekt uchwaty zostal poddany pod glosowanie.
Pani Zamojda mw6clla sig z pytaniem, cry migkszenie Srodk6w hnansowych na
pokrycie oplat za energie elekryczrq w Swietlicy w Kowalach i w Swietlicy
w Zawykach bgdzie pokrywal wykonawca modernizacji Swietlic?
Burmistrz Sura2a Pan Henryk tr-apiriski stwierdzil, i2 w prrypadkl Swietlicy
w Kowalach koszty bgdq po stronie wykonawcy, ale w prrypadku Swietlicy
w Zawykach koszty sq wylqcznie po stronie Urzgdu, gdy2 wykonawcajeszcze nie
roryocz$ prac remontowych.
W wyniku glosowania prryj gty zostal I 5 glosami za, prry 15 osobach obecnych,
ako Uchwala Nr XIU60/2025
lwykaz imienny glosowania w zal1czeniu/

Pkt.4. Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sura2 na lata2025-2029.

Skarbnik Gminy Pani Joanna tr-apiiska zaponralaradnych z projektem uchwaty.
Projekt uchwaty zostal poddany pod glosowanie.
W wyniku glosowania przyj gty zostal I 5 glosami za, przy 15 osobach obecnych,

J

jako Uchwala Nr XIV61/2025
lv'ykaz imienny glosowania w zal4czeniu/
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Pkt.S. Projekt uchwaty w sprawie przyjgcia ,,Programu opieki nad

mtierzgtami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnoSci zwierzqt na

terenie Gminy Sura2 na rck2025".

Sekretarz Gminy Pan Marek Uszyriski zapomal radnych z projektem uchwaly.
Projek uchwaty zostal poddany pod glosowanie.
W wyniku glosowania przyjgty zostal 15 glosami za,ptry 15 osobach obecnych,
ako Uchwala Nr XlIl 6212025
lwykaz imienny glosowania w zal1czeniul

Pkt.6. Sprawozdanie z wysokoSci Srednich wynagrodzeri naucrycieli na
poszczeg6lnych stopniach awansu zawodowego w szkolach prowadzonych
przez Gming SaraL zr 2024r.

Radni sprawozdanie przyjgli bez uwag.

Pkt.7. Sprawozdanie z dzialalnoSci Miejsko-Gminnego OSrodka Kultury
w Suraiu 2a2024r.

Radni sprawozdafie przyjgli bez uwag.

Pkt.8. Sprawozdanie z dzialalno6ci Miejsko-Gminnego OSrodka Pomocy
Spolecznej w Sura2u 2a2024r.

Radni sprawozdarie przyjgli bez uwag.

Pkt.9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu \ilspierania Rodziny
na lata 2024-2026.
Kierownik Miejsko-Gminnego OSrodka Pomocy Spolecznej zapontal radnych z
powy 2szy m sprawozdaniem.
Radna Pani Jusryna Mojsak zrxrbcila sig z pytaniem, czy w punkcie
konsultacyjnym sq przyjmowane wylqcznie osoby objgte wsparciem Gminnej
Komisji Rozwiqzywania Problem6w alkoholowych, cry kaZdy mieszkaniec moZe

sig zgtosi6 podczas trwajqcego dyZuru?
Kierownik MGOPS wskazal, i2 do punktu mo2e zglosi6 sig kaZdy, gdy ma taka
potrzebg.

Pani Mojsak nxr6cila sig z pytaniem, ile dzieci z terenu gminy jest
umieszczonych w pieczy zastgpczej?

Kierownik MGOPS wskazal, i2 w ciqgu rokl 2024 bylo to dwoje dzieci, a na

koniec roku pozostalo tylko jedno dziecko.
Sprawozdanie zostalo przyjjte.
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Pkt.10. Przedlo2enie informacji z realizacji programu oslonowego na rok
2024 ,,Korpas Wsparcia Senior6w w Gminie Surai,'

Radni sprawozdanie prryjgli bez uwag.

Pkt.ll. Sprawozdanie z dzialalnoSci Gminnej Komisji Rozwiqzywania
Problem6w Alkoholorvych oraz Przeciwdzialania Narkomanii w Gminie
Surat za2024r.

Radna Pani Julita Dzemianiuk stwierdzila, iZ na spotkaniu obu komisji radni
wnioskowali aby ogloszony zostal konkurs umo2liwiajqcy pozyskanie Srodk6w
alkoholowych dla organizacji pozarzqdowych, kol gospodyri wiejskich,
ochotniczych strazy poZamych.

Sprawozdanie zostalo przyjgte.

Pkt.12. Informacja Burmistrza z realizacji uchwal podjgtych w 2024r. pruez
Radg Miejskq w Sura2u.

Burmistrz SuraZa Pan Henryk tr-apiriski zapoznal radnych z informacj4
zrcalizacji uchwal podjgtych w 2024r. przez Radg Miejsk4 w SuraZu.

Pkt.13. Sprawozdanie z ilzialalnoSci Komisji Rewizyjnej, Komisji ds.
Gospodarki i Budietu i Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji za 2024r.

Radni sprawo zdania prryjgli bez uwag.

Pkt.15. Przyjgcie protokolu obrad z XI sesji Rady Miejskiej w Suraiu.

Do protokolu nie zostatry wniesione uwagi i zastrzeLenia. W zwiAzku
z powyZszym Przewodnicz4ca Rady zglosila wniosek o prryjgcie Protokotu Nr
x12025.
Protokol Nr XI/2025 przyjgry zostal l5 glosami za,prztt l5 osobach obecnych.
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Pkt.14. Przyjgcie protokolu obrad z X sesji Rady Miejskiej w Sura2u.

Do protokolu nie zostaly wniesione uwagi i zastrzehenia. W zwiqzku
z powylsrym Przewodniczqca Rady zglosila wniosek o prryjgcie Protokotu Nr
x/2024.
Protokol Nr X/2024 przyjgty zostal 1 5 glosami za, przy 15 osobach obecnych.
lwykaz imienny glosowania w zalqczeruul



lwykaz imienny glosowania w zal1czeniu/

Pkt.16. Informacja Burmistrza Suraia z podjgtych dzialari migdzy sesjami.
Burmistrz Sura2a, Pan Henryk tr-apiriski przedstawil informacjg z podjgtych

dziallzrrt migdzy sesjami, tj.:

- spotkanie z przedstawicielami firmy internetow4 w sprawie intemetu do
budynku Urzgdu Miej skiego,
- spotkanie z Dyrektorem Krajowego OSrodek Wsparcia Rolnictwa
w Bialymstoku dolyczqce tworzenia Kol Gospodyri Wiejskich,
- spotkanie z soltysami gminy dotyczqce zloZenia wniosku do Programu Odnowa
Wsi,
- udzial w posiedzeniu Zarz4du LGD N.A.R.E.W.,
- udzial w corocznej nardzie Komendy Panstwowej Strazy Po2amej
w Bialymstoku,
- udzial w corocznej nardzie Komendy Wojew6dzkiej Policji w Biatymstoku,
- udzial w konferencji Urzgdu Marszalkowskiego w Biatymstoku dotycz4cej
sytuacji na granicy kraju,
- spotkanie z Dyrektorem PGE w Biatymstoku,
- spotkanie z soltysami grlmy z okazji Dnia Soltysa,
- udzial w cotygodniowych spotkaniach z wykonawcami modemizacji budynku
Urzgdu Miejskiego w SuraZu,
- udzial w apelu Zespotu Szkol i Plac6wek OSwiatowo-Wychowawczych
w SurerZu z okazji Dnia Zolnierzy Wyklgtych,
- udzial w zje1dzie Gmin Wiejskich Wojew6dawa Podlaskiego dotyczqce
sytnacji samorz4d6w i wypracowanie wsp6lnego stanowiska dolycz4cego
finansowania o6wiaty,
- spotkanie z mieszkaficem Sura2 w sprawie kupna dzialki gminnej,
- udzial w spotkaniu z przedstawicielami Poczty Polskiej dotycz4cy przeniesienia
punktu w inne miejsce,
-ilzial wposiedzeniu Zarz4du LGD N.A.R.E.W.

8

Pkt.17 i 18 Zapltania i wolne wnioski. Sprawy r62ne.

Pan Owczarczuk aryficil sig z pytaniem, czy gmtna zajgla stanowisko dotycz4ce
poszerzenia granic otuliny parku i zakant polowaf na jej terenie? Stwierdzil, i2
gmina tr-apy podjgla juz uchwalg w tej kwestii.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 gmina tr apy nie podejmowala uchwaly, a jedynie
wystosowala pismo do Ministerstwa Klimatu sprzeciwiajqce sig poszerzeniu
granic otuliny parku. W odpowiedzi uryskata informacje, 2e na chwilg obecnq nie
sq prowadzone prace na ten temat.
Pani Zamojda zaproponowala, aby gmina SuraZ w Slad za gmin4 tr-apy, r6wnie2
wystosowala pismo do Ministerstwa.



Pan Marciszewski zloZyl wniosek formalny w sprawie zabezpieczerua dachu na
budynku po bylej szkole w Zawykach. Zdniem radnego, jeieli teraz nte
naprawimy tego dachu, to budynek bgdziebezwarto5ci i do sprzedairy pozostanie
sama dzialka, zakt6rq nie osiqgniemy kwoty wystawionej do sprzeda:2y 600 tys.
zl. T rzeba koniecznie zabezpieczy t, budynek przed dalsz4 degradacj 4.
Pani Poniriska zloiryla wniosek formalny w sprawie prrygotowania nowego
statutu Gminy Suraz.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 sama dzialka bez tego budynku jest bar&iej
atrakcyjna, ni2 ztym budynkiem. Nalezy sig zastanowid, czy jest sens dalej w ten
budynek przeznaczat, Srodki z bud2etu gniny. Naprawa tego dachu nie bgdzie
tanim kosztem dla gminy.
Pani Zamojda zvtr6cila sig z pytaniem, cry ta dzief dzisiejsry zostal ogloszony
pr zetar g na sprze daZ te go budynku?
Pan Sekretarz stwierdzil, izbgdzie ogloszony kolejny przetargna kwotg 600 tys.
zl.
Pani Skarbnik stwierdzila, i2 powylsza kwota jest dochodem uwzglgdnionym
w budZecie gminy na bie2qcy rok.
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 kwota 600 tys. zLbyla ustalona wsp6lnie z radnymi,
chociaZ z wyceny ptzez rzeczoznawcg, ta nieruchomo56 jest wyceniona na
mniejszg warto6i. Trudno jest oczekiwad, aby budynek byl w dobrym stanie, jak
ju2 od kilkunastu lat niejest ogrzewany.
Pani Zamojda zaproponowala, aby do tego tematu powr6cii na spotkaniach
komisji i przedstawid radnym operat sporz4dzorly przezrzeczor@wcg.
Powr6cono do wniosku formalnego Pana Pawla Litwiriczuka w sprawie realizacji
drogi gminnej nr 106650B w miejscowoSci Sredziriskie w roku 2026.
Pan Sekretarz stwierdzil, iZ bgdqc pracownikiem Urzgdu jestem za tym Zeby
korzysta6 z wyiLszych dofinansowari jakie gmina moZe poryska6. W przypadku
drogi w miejscowoSci Sredziriskie gmina ma mo2liwo56 poryskania
dofinansowania w 80% i w 50oh, to wyb6r m6j jest za 80o/o dofinansowania. Co
teL ma kolosalny \4?tyw na bud2et gminy, gdy2 wklad gminy jest w6wczas
mniejszy.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 przy wykorzystaniu dofinansowania w wysokoSci
80o/o z Programu P6lnocno-Wschodnich Obszar6w Prrygranicznych i 50%
z Rzqdowego Funduszu Rozwoju Dr6g. R62nica wkladu wlasnego gminy migdzy
jednym, a drugim dofinansowaniem wyrosi ponad 300 tys. zl.
Pan Owczarczuk stwierdzil, iz na komisjach rozrnawiano, 2e czekajqc dtu2ej na
wykonanie tego zadania przy takiej inflacji i przy zaplatowanych innych
inwestycjach mo2e doj56 do sytuacji, 2e nie zrealizujemy kt6rej5 inwestycji
i moZe byt, dro2sze wykonanie tej drogi. Radni na komisji podjgli decyzjg
o wykonaniu drogi w roku 2026 itego rralelato sig trzyma6. Cyt. ,,Albo szanujecie
nas i robicie, to co my zdecydujemy, albo nie ma sensu roznowa na komisjach.
Je2eli wam nie pasuje, to pr6bujecie w ka2dy spos6b zniechgcid nas, Zeby tego
nie robi6, tej inwestycji. Przez okres trwania trzech kadencj i Pan Burmistrz, nic
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nie wykonal 2adnej inwestycji drogowej w Rynkach i Sredziriskich" Przy tej

drodze mieszkaircy majqbardzo zle warunki drogowe i przedfu2anie wykonania
jej za dwa lata, to jest bar&o dlugo.
Pani Zamojda stwierdzila, iZ na gminie SuraZ zaplanowane,sq inwestycje dr6g
powiatowych: Sura:2-Biatystok, Sura2-I-apy oraz Rynki-Sredzitiskie. Na t4
ostatni4 inwestycjg drogowq Powiat skladal dwukrotnie wniosek
o dofinansowane, jednak nie otrrymal dofinansowania. Zwr6cila sig radna

z pytaniem, czy w pr4rpadku gdyby kt6rykolwiek odcinek z tych dr6g
powiatowych otrzymal dofinansowanie, czy gming byloby sta6 na wykonanie
w jednym roku drogi gminnej w Sredziriskich przy dofinansowaniu 80%?
Pan Burmistrz stwierdzi, i2 na ostatniej komisji radni zdecydowali o wykonaniu
drogi gminnej w Sre&ifskich w roku 2028. Skoro tq drogE zloLrylismy
o dofinansowanie do dw6ch program6w to o \acza,, 2e chcg aby drogg
wyremontowano. Inwestycje d.6g powiatowych sq na poziomie
wielomilionowym. Wigc dzi3 nie odpowiem Pafstwu, czy bgdzie gming stad na
partycypowanie w kosztach ich realizacji. Bo nie wiadome jest, jakie b9d4
przyjgte przez Paristwa radnych podatki, jaka bgdzie wysoko6d subwencji.
Zdaniem Pana Burmistrza lepiej dla gminy jest, gdy wykonuje sig inwestycje
o wyiszym dofinansowaniu, ntz ruzszym.
Pan Pawel Litwiriczuk stwierdzil, i2 tyle razy glosowano nad terminem realizaili
tej drogi i dalej Urzqd miesza. Zdaniem radnego za tyle glos6w wyborczych, co
Pan Burmistrz uzyskal w miejscowoSci Rynki, Sredziriskie, cyt. ,,to powinien ze

swojej wyptaty dwie drogi gratis zrobii. To powinien Pan Burmistrz zachgca6 do
wykonania tej drogi, a nie zniechgcad"
Pani Skarbnik stwierdzila, iz gmina do wykonania dokumentacji na drogg
powiatowq Rynki-Sredziriskie dolozyla 50%.
Przystqpiono do glosowania wniosku formalnego zloionego przez Para Pawla
Litwiriczuka.
Wynik glosowania: 4 glosy za, 6 os6b przeciw, 5 osoby sig wstrzymaly VZy 15

osobach obecnych.
Imienny wynik glosowaria w zalqczenil.
Przyst4piono do glosowania wniosku formalnego Aoionego przez Pana Marka
Marciszewskiego w sprawie zaberyieczenia dachu na budynku po bylej szkole
w Zawykach.
Wynik gtosowania: l0 glos6w za,2 osoby przeciw, 3 osoby sig wstrrymaty przy
l5 osobach obecnych.
Imienny wynik glosowania w zalqczetiu.
Pani Dziemianiuk wnioskowala, aby w pierwszej kolejnoSci oglosid przetarg na

sprzeder2 tej nieruchomo6ci, a z rraprawq dachu i ponoszeniem dodatkowych
wydatk6w na ten budynek sig wstrzyma6. Je2eli nie sprzedamy tej nieruchomoSci,
to ewentualnie nale|y sig zastanowi t, przed' zabezpieczeniem dachu przed

okresem zimowym.
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Przyst4piono do gtosowania wniosku formalnego zholonego przez Paniq Teresg
Poni6sk4 w sprawie przygotowania nowego statutu Gminy SuraZ.
Wynik glosowania: l5 glos6w za, przy I 5 osobach obecnych.
Imienny wynik glosowania w zalqczeniu.
Pan Litwificzuk wnioskowal o przygotowanie informacji, za ile kupiono autokar
szkolny, ile wydatkowano na jego remont i za jakq kwotg sprzedano. Wnioskowal
radny o zorganizowanie zbi6rki wystawionych opon prry posesjach. Wnioskowal
o nawiezienie materialu (tlucznia) na drogi gminne w Rynkach i Sredzifskich.
Wnioskowal o wydlu2enie oSwietlenia ulicznego na calq noc lub ewentualnie do
godz. lmwnocy.
Sohys Zimnoch Susty Pani Zdzislawa Borowska stwierdzila, i2 o wyborze
i zakupie autokaru szkolnego nie decydowal sam Pan Burmistrz, decyzje podjgto
wsp6lnie z doradcami. Dlaczego dzi6, cal4 wing zxzlca sig na Pana Burmistrza na
pracownik6w Urzgdu. Wsp6lnie z doradcartt/ radnymi wybrano autokar.
Budynek po bylej szkole w Zawykach zostal przekazany pod Urzqd w takim
stanie, jak jest dzi6. Sohys stwierdzila, i2 przy|,ro jest slucha6, jak radni nie
pomagaj4 i nie wspolpracuj4 z Urzgdem. To oni sq odpowiedzialru za buthet
gminy, a radni tylko glosuj4, a wy uwaZacie, 2e oni majq to zrobi6. Radni sq, tak
samo odpowiedzialni za budZet i mtsz4patrzet na co sq wydawane Srodki i zna6
sig na tym, a nie tylko 24da6.

Pan Sekretarz zapoznal radnych z nowym cennikiem opl.at za odbi6r odpad6w
komunalnych w Czerwonym Borze, gdzie sq przekazywane odpady z terenu
naszej gminy. Nadmienil Pan Sekretarz, i2 opony samochodowe, tekstylia,
odpady wielogabarytowe, elektroodpady (kompletne) mieszkancy mog4
skladowa6 w punkcie selektywnym w SuraZu, wczeSniej naleZy zglosi6 sig do
Urzgdu, zglosi6 chgt,przekazania i podai rcdzaji iloS6 odpad6w selektywnych.
Pan Owczarczttk mw6cil sig z pytaniem, czy juZ sq lub kiedy bgd4 placone
podwy2ki pracownikom Urzgdu? W butZecie na 2025r. radni zabezpieczyli na ten
cel 5%o podwy2ek.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 na chwilg obecnq nie wyplacono podwy2ek
pracownikom, jedynie wyplacono tym pracownikom, kt6rym wzroslo minimalne
wynagro&enie. Innym pracownikom podwy2ki bgd4 wyplacone w ciqgu roku
202s.
Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 radni walczyli, aby zabezpieczyt, w bl&Zecie
podwy2ki pracownikom w projekcie bud2etu byty uwzglgdnione l0%o podwy2ki,
radni zmniejs4rli je do 5% i nawet tych S%oPa1. Burmistrz nie wyplacil. Skoro je
radni zabezpieczyli, to powinny by6 wyplacone od stycmia 2025. Zwr6cil sig
z pytaniem, gdzie sq te Srodki i na cryje konto trafi4?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 dziwne jest, 2e radny bgd4cy kolejn4 kadencjg
radnym nie wie, 2e Srodki zabezpieczone na podwy2ki pracownikom s4 na koncie
wynagrodzenia w bud2ecie gminy.
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Pkt.19. Zakofirczenie obrad XII sesji Rady Miejskiej w Suraiu.

Przewodnicz4ca Rady Miejskiej Pani Teresa Poniriska podzigkowala za tdzial
w obradach i zamkngla obrady XII Sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

Godzina zakoriczenia obrad l33o

Na tym protokol zakoiczono.

Przewodnicz4cy Rady Miej skiej

Pani Teresa Poniriska

Protokolowala: S. Filipczuk

12



Wyniki gtosowania

Glosowano w sprawie: Wniosek formalny w sprawie zdjqcia z porzqdku
obrad sesji pkt 5 w sprawie niewyra2enia zgody na wyodrqbnienie
funduszu soleckiego.

zA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE Sl[:2, BRAK GLOSU: 1, N|EOBECN|:0

Wvniki imienne:

zA('t2)
Julita DziemianiuK Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamo.lda , Pawel Jaroszko, Anna Jurczak, Pawel Litwiticzuh
Marek Marciszewski, Justyna Mojsak Bogdan Owczarczuk, Magdalena Owczarczuk, Teresa Poniriska, Adam
Sosnowski, Teresa Zimnoch

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE SIE (2)
Krzysztof Bibulowicz, Slawomir Kuba.i

BRAK GLOSU (1)
Anna Wilenta

NrEoBEcNt (0)

Glosowanie z dnia: 26.03.2.025, 10:I6:42

27.03.2025 I wygenercwano za pofioce app.esesja.pl, Stona 1 z 1
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Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Przyjqcie porzqdku obrad.

Wvniki imienne:

zA 0s)
Krzysaof Bibulowicz, Julita Dziemianiuh Agnieszka Edyta Filipczuk- 2amojda , Pawel Jaroszko, Anna JurczaK
Stawomir Kubaj, Pawel Litwi6czuh Marek Marciszewski, Justyna Mojsak Bogdan Owczarczuk, Magdalena
Owczarczuk Teresa Poni6ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (O)

NTEOBECNT (0)

Glosowanie z dnia: 26.03.2025, 10:08:39

27.03.2025 lWygenerowano za pomoc.l app.esesja.pl .strona 1 z 1

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIE: 0, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki gfosowania

Glosowano w sprawie: Projekt uchwaly w sprawie zmiany w bud2ecie
gminy na2O24r.

Wvniki imienne:

zA (1 s)
Kzysztof Bibulowicz, Julita Dziemianiuk, Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojda, Pawel Jaroszko, Anna Jurczak,
Slawomir Kubaj, Pawel Litwifczul( Marek Marciszewski, Justyna Mojsak Bogdan Owczarczuk, Magdalena
OwczarczuK Teresa Poni6ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECTw (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (O)

NTE0BECNT (0)

Glosowanie z dnia: 26.03.2025, 1 0:13:49

27.03.2025 I Wgenercwano za pomocQ app.esesja.pl, sircna 1 z 1

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIQ: 0, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki gtosowania

Glosowano w sprawie: Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Sura2 na lata2O25-2029.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE Sl[: 0, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wvniki imienne:

zA 0s)
Krzysaof Bibulowica Julita Dziemianiuk Agnieszka Edyta Filipczuk- 2amo.lda, Pawel Jaroszko, Anna Jurczak,
Slawomir Kubaj, Pawel Litwi6czuk Marek Marciszewski, Justyna Mojsak, Bogdan Owczarczuk, Magdalena
Owczarczuk Teresa Poni6ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECTw (0)

wSTRZYMUJE StE (0)

BRAK GLOSU (O)

NTE0BECNT (0)

Glosowanie z dnia: 26.03.2025, 10:1 5:40

27.03.2025 I Wygenercwano za pomocQ app.esesia.pl, Slrona 1 z 1



Wyniki gtosowania

Glosowano w sprawie: Projeh uchwaly w sprawie przyjqcia,,programu
opieki nad zwierzqtami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnoSci
zwierzqt na terenie Gminy Sura2 na rok2025".

zA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE Sl[: 0, BRAK GLOSU: 0, N|EOBECN|: 0

Wvniki im ienne:

zA 0s)
Krzysztof Bibulowicz, Julita Dziemianiuk Agnieszka Edyta Filipczuk- 2amojda, Pawel Jaroszko, Anna Jurczak,
Slawomir Kubaj, Pawel Litwi6czuk Marek Marciszewski, Justyna Mojsak Bogdan Owczarczuk, Magdalena
Owczarczuk, Teresa Poni6ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (O)

NTEOBECNT (0)

Glosowanie z dnia: 26.03.2025, 10:18:04

27.03.2025 I Wenercwano za por,oce app.esesja.pl, Stona 1 z 1
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Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Przyjqcie protokolu obrad z X sesji Rady Miejskiej
w Sura2u.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE Sl[: 0, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wvniki imienne:

zA0s)
Krzysaof Bibulowicz, Julita Dziemianiuk, Agnieszka Edyta Filipczuk- 2amojda , Pawel Jaroszko, Anna Jurczak
Slawomir Kubai, Pawel Litwiriczuk, Marek Marciszewski, Justyna Moisak, Bogdan Owczarczuk, Magdalena
Owczarczuk, Teresa Poni6ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECrw (0)

WSTRZYMUJE SIE (O)

BRAK GLOSU (0)

NTEOBECNT(0)

Glosowanie z dnia: 26.03.2025, 10],38:46

27.03.2025 I Wgenerowano za pomoql app.esesja.pl, sircna 1 z 1



Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Przyjqcie protokolu obrad z XI sesji Rady Miejskiej
w Sura2u.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE Sl[: 0, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wvniki imienne:

zA (1s)
Krzysztof Bibulowicz, Julita Dziemianiuk, Agnieszka Edyta Filipczuk- 2amojda, Pawel Jaroszko, Anna Jurczak
Slawomir Kubaj, Pawel Litwiticzuk, Marek Marciszewski, Justyna Moisak, Bogdan Owczarczuk, Magdalena
Owczarczuk, Teresa Poni6ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECrw (0)

wSTRzYMUJE stE (0)

BRAK GLoSU (0)

NTEOBECNT (0)

27.03.2025 I wygenerowano za pomoc? app.esesia.pl, Stona 1 z 1

Glosowanie z dnia: 26.03.2025, 1039:36



Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Wniosek formalny w sprawie realizacji drogi
gminnej nr 1066508 w miejscowo6ci Sredzir{skie w roku 2026

ZA:4, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJE Sl[: 5, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wvniki imienne:

z^(4)
Pawel Jaroszko, Pawel Litwi6czuk, Marek Marciszewski, Bogdan Owczarczuk

PRZECTW (6)
Ktzysztof Bibulowicz, Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojda , Anna Jurczak Slawomir Kubaj, Justyna Moisah
Adam Sosnowski

WSTRZYMUJE SIE (5)
Julita Dziemianiuh Magdalena Owczarczuk, Teresa Poni6ska, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

BR,AK GLOSU (O)

NTEOBECNT (0)

Glosowanie z dnia: 26.03.2025, 11:38:1 5

27.03.2025 I Wgenerowano za pomocq app.esesia.pl, Strona 1 z 1
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Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Wniosek formalny w sprawie zabezpieczenia
dachu na budynku po bylej szkole w Zawykach.

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJE SIE:3, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECNI:0

Wvniki imienne:

zA 00)
Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamojda, Pawel Jaroszko, Anna Jurczak, Pawel Litwi6czuk, Marek Marciszewski,
Bogdan Owczarczuk, Magdalena Owczarczuk, Teresa Poni6ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta

PRZECTw (2)
Julita Dziemianiuk, Slawomir Kubaj

WSTRZYMUJE SIE (3)
Krzysaof Bibulowicz, Justyna Mojsak, Teresa Zimnoch

BRAK GLOSU (O)

NTEOBECNT (0)

Glosowanie z dnia: 26.03.?025, 1 1:40:05

27.03.2025 I wygenercwano za pomocq app.eseqa.pl, strcna 1 z 1



Wyniki glosowania

Glosowano w sprawie: Wniosek formalny w sprawie przygotowania
nowego statutu Gminy Sura2.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE Sl[: 0, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wvniki imienne:

zA (1 5)
Kzysaof Bibulowicz, Julita Dziemianiu( Agnieszka Edyta Filipczuk- Zamo.jda, Pawel Jaroszko, Anna Jurcza(
Slawomir Kubai, Pawel Litwificzuk Marek Marciszewski, Justyna Mojsak Bogdan Owczarczuk, Magdalena
OwczarczuK Teresa Poni6ska, Adam Sosnowski, Anna Wilenta, Teresa Zimnoch

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE StE (0)

BRAK GLOSU (O)

NTE0BECNT (0)

Glosowanie z dnia: 26.O3.2025, 1 1 :47'.13

27.03.2025lWgenercwano za pomocQ app.esesja.pl, Stona 1 z 1
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